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Protokół z posiedzenia  

Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej  

w dniu 11 lutego 2021 r. 1 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku.  

2. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji z dnia 20 listopada 2020 r. 

3. Opiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa w sprawie przyjęcia 

Stanowiska w sprawie wyrażenia poparcia dla utworzenia Makroregionalnej 

Strategii dla obszaru Karpat (druk VI/369). 

4. Sprawy różne. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, otworzyła posiedzenie Komisji i przywitała wszystkich zebranych, 

omówiła porządek posiedzenia. 

 

Ad. 2. 

Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji z dnia 20 listopada 2020 r. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, wobec braku uwag, poddała protokół pod głosowanie 

(ZA – 6, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0). 

 

Ad. 3. 

Opiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie przyjęcia 

Stanowiska w sprawie wyrażenia poparcia dla utworzenia Makroregionalnej Strategii dla 

obszaru Karpat (druk VI/369). 

Dyrektor Departamentu Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej, pani 

Aleksandra Monsiol-Szatkowska, powiedziała, że trzy województwa: śląskie, 

                                                 
1 posiedzenie w trybie zdalnym na podstawie art. 15zzx ust. 3 ustawy z dnia 31 marca 
2020 r. o zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 
przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych 
nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw 
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małopolskie i podkarpackie wyszły z inicjatywą, aby o tej części Karpat, która leży na 

terenie tych województw, mówić jednym głosem, w kooperacji z przedstawicielami 

regionów Rumunii, Słowacji, a także Ukrainy, wyrażać poparcie dla działań zmierzających 

do unowocześnienia tej części naszego makroregionu, z poszanowaniem rozwoju 

w kierunku zielonego ładu. Chcemy poprzez tę inicjatywę spełnić priorytety Unii 

Europejskiej na lata 2019-2024 (6 priorytetów w tym zielony ład, tj. zrównoważony 

przemysł, plan zerowego poziomu zanieczyszczeń, ograniczenie negatywnego 

oddziaływania przemysłu na środowisko, unijny rynek energii). Te priorytety są osią tej 

inicjatywy i będą szczególnie wspierane. Nowa perspektywa otwiera nowe możliwości 

dla tej części makroregionu, a z perspektywy województwa śląskiego Karpaty są ważne 

ze względu na współpracę międzynarodową (kwestie Trójstyku, mobilność osób, dóbr, 

usług, kwestie środowiskowe, gospodarcze). Po analizie wspieramy rozwój strategii dla 

obszaru Karpat. 

Z województwa podkarpackiego wpłynęła korekta treści tego stanowiska, ale to kwestia 

techniczna do omówienia później. 

Wicemarszałek Województwa Śląskiego, pan Wojciech Kałuża, powiedział, że 

wprawdzie na terenie województwa śląskiego leży tylko 2% Karpat, to jednak uważamy, 

że wspólne strategie, połączenie sił z województwami i regionami Europy pozwala 

zawsze upominać się o więcej w kwestiach kulturowych, infrastruktury i będzie stanowić 

dobry moment do tego, aby wspólnie dbać o rozwój Karpat, a szczególnie kultury 

wołoskiej. Jesteśmy zobligowani wspólnie postępować, iść wspólna drogą, stawiać kroki 

milowe w kontekście rozwoju naszej części Karpat. Podpisaliśmy list intencyjny, jesteśmy 

w stałym dialogu z marszałkami województw – największym kołem napędowym jest 

województwo podkarpackie. 

Członek Zarządu Województwa Śląskiego, pani Beata Białowąs, podziękowała za 

zajęcie się tym tematem. Wcześniejsze strategie pokazały, że jeśli chodzi o rozwój 

turystyki, te strategie bardzo pomogły. Dla części południowej naszego regionu jest to 

bardzo istotne. Kultura pasterska polega też na tym, że mieszkańcy nie tylko identyfikują 

się ze swoimi 2% – w Karpatach nie ma granic. Województwo śląskie od lat działa w tym 

obszarze (program Owca Plus dla zachowania dziedzictwa kulturowego tych terenów – 

są jego wymierne efekty: odbudowa bioróżnorodności w Beskidach i na Jurze, 

odtworzenie infrastruktury pasterskiej, zwiększenie pogłowia owiec, integracja 

środowiska pasterzy, promocja produktów pochodzenia owczego). W grudniu przyjęto 
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kolejny program – do roku 2027. Sejmik przyjął także uchwałę o tym, że rok 2021 będzie 

rokiem Górali w województwie śląskim. Świetnie wpisuje się to w to, co robimy. Od lat 

jest dobra współpraca Związku Podhalan z Rumunią. Kiedy w Bieszczadach chciano 

odbudować pasterstwo, a nie było tam owiec, poproszono bacę od nas, aby tam pojechał. 

Tak więc bardzo mocno się liczymy i robimy bardzo wiele dla odbudowania tej kultury 

pasterskiej. Ma to wpływ przede wszystkim na turystykę, a turystyka – na gospodarkę, są 

to naczynia połączone. Proszę o przyjęcie tej uchwały; to spowoduje, że jeszcze bardziej 

zintensyfikujemy działania związane z turystyką, gospodarką, tradycyjnym produktem 

regionalnym. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, wobec braku pytań, poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Opiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie przyjęcia 

Stanowiska w sprawie wyrażenia poparcia dla utworzenia Makroregionalnej Strategii dla 

obszaru Karpat (druk VI/369). 

(ZA – 6, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 2). 

 

Ad. 4. 

Sprawy różne. 

Dyrektor Departamentu Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej, pani 

Aleksandra Monsiol-Szatkowska, powiedziała, że z województwa podkarpackiego 

wpłynęła korekta uchwały – propozycja, aby przyjęte stanowisko adresować do Prezesa 

Rady Ministrów i przesłać do wiadomości Marszałków Sejmu i Senatu RP, Ministra 

Finansów, Funduszy i Polityki Regionalnej, posłów do Parlamentu Europejskiego oraz  

posłów i senatorów RP z województwa. W naszej treści apelujemy do Rządu RP, 

Marszałka Sejmu RP oraz posłów do Parlamentu Europejskiego. Pytanie, czy należałoby 

to uzupełnić i uwzględnić wszystkich wspomnianych adresatów. 

Wicemarszałek Województwa Śląskiego, pan Wojciech Kałuża, Przewodnicząca 

Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani Maria Materla, 

oraz pozostali obecni członkowie Komisji po krótkiej dyskusji postanowili nie 

wprowadzać żadnych zmian do projektu uchwały. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Jarosław 

Szczęsny, zapytał o delegacje, spotkania na płaszczyźnie międzynarodowej w ostatnich 

miesiącach.  
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Wicemarszałek Województwa Śląskiego, pan Wojciech Kałuża, poinformował, że nic 

się nie odbywa, jedynie spotkania w formule zdalnej (ostatnio z p. Konsul RP w Ostrawie, 

spotkanie dotyczyło upamiętnienia Powstań Śląskich i pomocy dla Polaków 

mieszkających w Republice Czeskiej). Spotkania i delegacje są uzależnione od reżimu 

sanitarnego i w związku z epidemią trudno cokolwiek planować.  

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Jarosław 

Szczęsny, zapytał o plan pracy Komisji na 2021 rok. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, poprosiła ponownie o zastanowienie się nad planem pracy Komisji na 

2021 rok (tylko p. Radny Szczęsny przysłał swoje propozycje).  

Pani Przewodnicząca stwierdziła wyczerpanie porządku obrad, podziękowała i zamknęła 

posiedzenie Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej. 

 

 

 

 

 

 
Maria Materla 
Przewodnicząca 
Komisji Współpracy Zagranicznej  
i Integracji Europejskiej 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła  
Ewa Blondzik 


